
 Utdragsbestyrkande 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL- 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige  2023-05-29  1 () 

Plats och tid Sessionssalen, Kommunhuset, Hallstahammar klockan 18.30 – 19.40 

 Vissa personuppgifter kan vara raderade p g a gällande lag 

Beslutande Ordföranden Rolf Hahre (S), samt ledamöter och ersättare enligt bifogad för-

teckning 
   
   
   
   
   
   
   
   
   
 
Övriga deltagande Carina Iwemyr, sekreterare 

 

Utses att justera Örjan Andersson (S) och Carina Byhlin (KD) 
 

Justeringens plats och tid  
 -23 

Underskrifter  Paragrafer 39 - 78 
 Sekreterare ………………………………………………………………………  

  Carina Iwemyr 
  

 Ordförande …………………………………………………………………………………………………………………………. 

  Rolf Hahre (S) ej § 48, 50    Tony Frunk (S) § 48, 50 

 

 

 

  
 Justerande ……………………………………………………………………………………

……………………………………. 
  ………………………………………………………………………………….. 
 Justerare Örjan Andersson (S)    Carina Byhlin (KD) 
   



 

 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och §§ Kommunfullmäktige § 39 - 78 
   

Sammanträdesdatum 2023-05-29 
  

Anslaget uppsättes 2023-06-07 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anslaget nedtages 2023-06-29 
   
Förvaringsplats för protokollet Nämndkansliet 
  

Underskrift ………………………………………………………. 

Carina Iwemyr 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 39 

 

Upprop, kungörande, protokollets justering m m 

 

Inledningsvis håller ordföranden parentation över ledamoten Tommy Emterby 

som avlidit sedan nämndens föregående sammanträde. Ordföranden ber härefter 

om en stunds tystnad för att hedra Tommy Emterbys minne. 

 

Därefter informerar ordföranden att länsstyrelsen utsett Alexander Nyman (KD) 

som ny ledamot efter Tommy Emterby (KD) och Stig Erik Nyman (KD) som ny 

ersättare. 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att fastställa uppropet,  

 

att Örjan Andersson (S) och Carina Byhlin (KD) att jämte ordföranden justera 

dagens protokoll, samt 

 

att justeringen skall äga rum den 7 juni 2023 klockan 08.30. 

 

 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 40 

 

Räddningstjänsten Mälardalens årsredovisning för 2022 - ansvarsfrihet för 

förbundsdirektionen    Dnr 106/23 

 

Catarina Pettersson (S), Stieg Andersson (M) och Reijo Tarkka (V) anmäler jäv 

och lämnar sammanträde. I deras ställe inträder Mikael Andersson (S) och 

Lillemor Larsson (V). 

 

Räddningstjänsten Mälardalen har den 1 mars 2023 inkommit med årsredovis-

ning för 2022.  

 

Bestämmelserna i kommunallagen gäller i tillämpliga delar i fråga om årsredo-

visningen och revision. Enligt kommunallagen skall kommunfullmäktige besluta 

om ansvarsfrihet skall beviljas eller vägras. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 74. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att årsredovisningen godkänns, samt  

 

att, under förutsättning av revisorernas godkännande, förbundsdirektionen och 

förbundsdirektören beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

 

Härefter återinträder Catarina Pettersson (S), Stieg Andersson (M) och Reijo 

Tarkka (V).  

 

 

 

__________ 
Exp till: Räddningstjänsten Mälardalen 

 

  

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 41 

 

Redovisning av ej färdigberedda motionsärenden   Dnr 184/23 

 

Kommunallagen (5:35) föreskriver att motioner bör beredas så att kommunfull-

mäktige kan fatta beslut med anledning av motionen inom ett år efter att motio-

nen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom den tiden skall anmälan om 

vad som framkommit vid beredningen lämnas till kommunfullmäktige. Kom-

munfullmäktige får vid sådan anmälan avskriva motionen från vidare handlägg-

ning. 

 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning skall kommunstyrelsen årligen vid 

kommunfullmäktiges ordinarie april- och oktobersammanträde redovisa de 

motioner som inte är färdigberedda. 

 

Nämndkansliet har upprättat förteckning över icke färdigberedda motioner per 

den 22 mars 2023. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 75. 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att lägga redovisningen av ej färdigberedda motionsärenden till handlingarna. 

 

 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 42 

 

Reglemente för äldrenämnden    Dnr 189/23 

 

Nu gällande reglemente för äldrenämnden beslutades av kommunfullmäktige den 

15 december 2022 § 182. 

 

Kommunfullmäktige fattade beslut den 15 december 2022 § 232 om ordningen 

av inkallande av ersättare där det framgår att personliga ersättare inte längre ut-

ses varför nämnden reglemente behöver justeras under § 9. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 77. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att med upphävande av sina beslut den 15 december 2022 § 182 anta nytt 

reglemente för äldrenämnden enligt en till ärendet hörande bilaga. 

 

 

 

________ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Äldrenämnden 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KS § 43 

 

Reglemente för bygg- och miljönämnden    Dnr 190/23 

 

Nu gällande reglemente för bygg- och miljönämnden beslutades av kommun-

fullmäktige den 15 december 2022 § 179. 

 

Kommunfullmäktige fattade beslut den 15 december 2022 § 232 om ordningen 

av inkallande av ersättare där det framgår att personliga ersättare inte längre ut-

ses varför nämnden reglemente behöver justeras under § 8. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 78. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att med upphävande av sina beslut den 15 december 2022 § 179 anta nytt regle-

mente för bygg- och miljönämnden enligt en till ärendet hörande bilaga. 

 

 

 

________ 
Exp till: Reglementspärmen 

  Bygg- och miljönämnden 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 44 

 

Reglemente för barn- och utbildningsnämnden    Dnr 185/23 

 

Nu gällande reglemente för barn- och utbildningsnämnden beslutades av kom-

munfullmäktige den 15 december 2022 § 178. 

 

Kommunfullmäktige fattade beslut den 15 december 2022 § 232 om ordningen 

av inkallande av ersättare där det framgår att personliga ersättare inte längre ut-

ses varför nämndens reglemente behöver justeras under § 9. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 79. 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att med upphävande av sitt beslut den 15 december 2022 § 181 anta nytt reg-

lemente för barn- och utbildningsnämnden enligt en till ärendet hörande bilaga.  

 

 

 

__________ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Social- och arbetsmarknadsnämnden 

   



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 45 

 

Reglemente för kultur- och fritidsnämnden    Dnr 187/23 

 

Nu gällande reglemente för kultur- och fritidsnämnden beslutades av kommun-

fullmäktige den 15 december 2022 § 180. 

 

Kommunfullmäktige fattade beslut den 15 december 2022 § 232 om ordningen 

av inkallande av ersättare där det framgår att personliga ersättare inte längre ut-

ses varför nämndens reglemente behöver justeras under § 9. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 80. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att med upphävande av sina beslut den 15 december 2022 § 180 anta nytt regle-

mente för kultur- och fritidsnämnden enligt en till ärendet hörande bilaga. 

 

 

 

______ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Kultur- och fritidsnämnden 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 46 

 

Reglemente för social- och arbetsmarknadsnämnden    Dnr 188/23 

 

Nu gällande reglemente för social- och arbetsmarknadsnämnden beslutades av 

kommunfullmäktige den 15 december 2022 § 181. 

 

Kommunfullmäktige fattade beslut den 15 december 2022 § 232 om ordningen 

av inkallande av ersättare där det framgår att personliga ersättare inte längre 

utses varför nämndens reglemente behöver justeras under § 9. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 81. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att med upphävande av sina beslut den 15 december 2022 § 181 anta nytt regle-

mente för social- och arbetsmarknadsnämnden enligt en till ärendet hörande 

bilaga.  

 

 

________ 
Exp till: Reglementspärmen  

 Social- och arbetsmarknadsnämnden 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 47 

 

Reglemente för tekniska nämnden   Dnr 186/23 

 

Nu gällande reglemente för tekniska nämnden beslutades av kommunfullmäktige 

den 15 december 2022 § 183. 

 

Kommunfullmäktige fattade beslut den 15 december 2022 § 232 om ordningen 

av inkallande av ersättare där det framgår att personliga ersättare inte längre ut-

ses varför nämndens reglemente behöver justeras under § 9. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 14 april 2023 § 94. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att med upphävande av sina beslut den 15 december 2022 § 183 anta nytt regle-

mente för tekniska nämnden enligt en till ärendet hörande bilaga.  

 

 

 

________ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Tekniska nämnden 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 48 

 

Kallelse till årsstämma med AB Hallstahem - instruktion till ombudet    

Dnr 152/23 

 

Rolf Hahre (S), Kjell Ivemyr (S) och Bertil Bredin (M) anmäler jäv och lämnar 

sammanträdet. I deras ställe inträder Mikael Andersson (S). Tony Frunk (S) över-

tar ledningen av sammanträdet. 

 

AB Hallstahem har tillsammans med årsredovisning inkommit med kallelse till 

årsstämma med AB Hallstahem. 
 

Kommunfullmäktige har till ombud för tiden fr o m ordinarie årsstämma 2023 

fram till ordinarie årsstämma 2024 utsett Barbara Kabacinski Hallström (L) som 

ombud med Lennart Ahlström (S) som ersättare. Vidare har fullmäktige beslutat 

att utse ledamöterna Rolf Hahre (S) ordförande, Reinder Nispeling (L) vice ord-

förande, Kenth Erngren (V), Bertil Bredin (M) och Tobias Benjaminsson (SD) 

samt suppleanterna Christina Aspenryd (S), Kjell Ivemyr (S), Eleonor Zeidlitz 

(MP), Jan Erik Fallberg (M) och Mikael Ovesson (KD) för tiden från ordinarie 

årsstämma 2023 t o m ordinarie årsstämma 2024. Vidare har fullmäktige beslutat 

att utse Per Hedfors (M) och Bo Hedman (S) som lekmannarevisorer med Marie 

Odelberg (M) och Andreas Almqvist (MP) som suppleanter från ordinarie års-

stämma 2023 t o m årsstämma 2027. Vidare föreslogs att Öhrlings Pricewater-

housecoopers utses som revisorer för samma tid.  

 

Revisorerna har i skrivelse den 24 februari 2023 meddelat att man granskat års-

redovisningen och bokföringen samt styrelsens och verkställande direktörens för-

valtning för 2022. Revisorerna tillstyrker att årsstämman fastställer resultat-

räkningen och balansräkningen, att vinsten disponeras enligt förslaget i förvalt-

ningsberättelsen, att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Lekmannarevisorerna har i granskningsrapport den 24 februari 2023 meddelat att 

man bedömer att bolagets verksamhet skötts på ett ändamålsenligt och från eko-

nomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen har varit 

tillräcklig. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 94. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anmoda ombudet att vid årsstämma med AB Hallstahem, rösta för  

 

 att resultat- och balansräkningen fastställs, 

 

 att årets vinst disponeras enligt förslaget i årsredovisningen, samt 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KF § 48 

 

 att styrelsens ledamöter och verkställande direktören beviljas ansvarsfrihet

 för räkenskapsåret. 

 

Härefter återinträder Rolf Hahre (S), Kjell Ivemyr (S) och Bertil Bredin (M). Rolf 

Hahre (S) återtar ledningen av sammanträdet. 

 

 

 

________ 
Exp till: Ombudet 2 ex 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 49 

 

Försäljningspris för verksamhetsmark/industrimark i Hallstahammars 

kommun   Dnr 201/23 

 

Nu gällande pris för industrimark beslutades av kommunfullmäktige den 17 

februari 2020 § 6.  

 

Hallstahammars kommun har industrimark med ett mycket attraktivt läge i ome-

delbar anslutning till E18. Nuvarande försäljningspris för planlagd industrimark 

uppgår till 120 kr/m2. Kostnader för av avstyckning, bygglov, alla typer av 

anslutningsavgifter samt kart- och mättjänster tillkommer på priset. Kommunen 

lämnar inte heller något grundförstärkningsbidrag. Kommunen ska inte bedriva 

näringsverksamhet som har som mål att generera vinst, däremot behöver kom-

munen få täckning för de kostnader som uppstår vid en etablering och försäljning 

av industrimark. Därför finns anledning att höja priset på industrimark. 

 

Samhällsbyggnadsenheten anför i skrivelse den 18 april 2023 bland annat att 

kostnaderna som uppstår vid en planläggning och exploatering av ett område 

uppstår ofta under en lång tid. I samband med detaljplaneläggning behöver en 

mängd utredningar tas fram för att beskriva områdets förutsättningar och för att 

bedöma lämpligheten av en viss markanvändning. Försäljningspriset behöver 

också ge täckning för markvärdet, markberedning och byggandet av den plan-

lagda allmänna platsen tex. infrastruktur som gator- och vägar. Dessa kostnader 

överstiger i dagsläget de intäkter som markförsäljningen inbringar. 

 

Vid en jämförelse med prisnivåerna på industrimark i närliggande kommuner och 

kommuner längs med E18 ligger vårt nuvarande pris på 120 kr/kvm långt under 

de större kommunerna Västerås, Eskilstuna och Örebro, där prisnivån ligger 

mellan 500-600 kr/kvm. I Arboga är priset 200 kr/kvm och i Köping cirka 100 

kr/kvm. Hallstahammar ligger geografisk mycket nära Västerås och delar arbets-

marknad med hela Mälardalen. I Hallstahammar finns ledig industrimark till för-

säljning bland annat Eriksbergs industriområde som har ett mycket attraktivt läge 

med sin omedelbara närhet till E18. Under de senaste åren har efterfrågan och 

intresset för industrimark i Hallstahammar varit hög och om etableringstakten 

fortsätter kommer den mark som i dagsläget är ledig att vara slutsåld inom 4 år. 

 

För att ge bättre täckning för kommunens kostnader samt för att anpassa priset till 

marknaden föreslås att priset justeras enligt följande: Från och med den 1 augusti 

2023 är priset på kommunalverksamhetsmark 180 kr/kvm. Från och med den 1 

januari 2024 är priset på kommunalverksamhetsmark 240 kr/kvm. Som tidigare 

tillkommer kostnader för avstyckning, bygglov, alla typer av anslutningsavgifter 

samt kart- och mättjänster på priset. Kommunen lämnar inte heller något grund-

förstärkningsbidrag. 

 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Forts KF § 49 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 101. 

 

I var sitt anförande yrkar Catarina Pettersson (S) och Håkan Freijd (M) bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Anförande hålls av Sari Janssen (SD) i vilken hon yrkar att förslaget om högsta 

pris ska gälla fr o m den 1 augusti. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar kommunfullmäktige med bifall 

till kommunstyrelsens förslag och avslag på Sari Janssen (SD) yrkande. 

 

Kommunfullmäktige beslutar således  

 

att upphäva sitt beslut den 17 februari 2020 § 6 och från och med den 1 augusti 

2023 fastställa försäljningspris på industrimark/verksamhetsmark till 180 kr/m2 

och från och med den 1 januari 2024 fastställa försäljningspris på industri-

mark/verksamhetsmark till 240 kr/m2, vartill kommer kostnader för avstyckning, 

bygglov, alla typer av anslutningsavgifter, kart- och mättjänster, samt att inget 

grundförstärkningsbidrag ska lämnas. 

 

 

Mot beslutet reserverar sig Erik Mark (SD), Tobias Benjaminsson (SD), Carylon 

Karlsson (SD), Peter Vinkler (SD), och Sari Janssen (SD). 

 

 

 

________ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Samhällsbyggnadsenheten 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 50 

 

Kolbäcksådalens pensionsförbunds årsredovisning för 2022 – ansvarsfrihet 

för förbundsdirektionen   Dnr 166/23 

 

Rolf Hahre (S) och Hans Strandlund (M) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I 

deras ställe inträder Mikael Andersson (S). Tony Frunk (S) övertar ledningen av 

sammanträdet. 

 

Kolbäcksådalens pensionsförbund har kommit in med årsredovisning för 2022. 

 

Enligt förbundsordningen 15 § skall förbundsdirektionen senast den 1 mars ha 

upprättat förslag till årsredovisning för det gångna verksamhetsåret. Årsredovis-

ningen översänds efter revision för godkännande och prövning av ansvarsfrihet 

för förbundsdirektionen. 

 

Revisorerna tillstyrker i revisionsberättelse den 16 februari 2032 att förbunds-

direktionen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 105. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att årsredovisningen godkänns, samt 

 

att förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret 2022. 

 

Härefter återinträder Rolf Hahre (S) och Hans Strandlund (M). Rolf Hahre (S) 

återtar ledningen av sammanträdet. 

 

 

 

________ 
Exp till: Kolbäcksådalens pensionsförbund 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 51 

 

Norra Västmanlands Samordningsförbunds årsredovisning för 2022 –  

ansvarsfrihet för styrelsen    Dnr 163/23 

 

Jenny Hödefors (S) och Anders Johannesson (C) anmäler jäv och lämnar sam-

manträdet. I deras ställe inträder Mikael Andersson (S) och Ulf Olsson (C). 

 

Norra Västmanlands Samordningsförbund har den 30 mars 2023 inkommit med 

årsredovisning för 2022. 

 

Bestämmelserna i kommunallagen gäller i tillämpliga delar i fråga om årsredo-

visningen och revision. Enligt kommunallagen skall kommunfullmäktige besluta 

om ansvarsfrihet skall beviljas eller vägras. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 106. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att årsredovisningen fastställs, samt 

 

att ledamöterna i styrelsen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Härefter återinträder Jenny Hödefors (S) och Anders Johannesson (C). 

 

 

 
_________ 

Exp till: Norra Västmanlands Samordningsförbund 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 52 

 

VafabMiljö kommunalförbund årsredovisning 2022 – ansvarsfrihet för 

styrelsen    Dnr 182/23 

 

Peter Ristikartano (MP) anmäler jäv och lämnar sammanträdet. I hans ställe 

inträder Eleonor Zeidlitz (MP). 

 

VafabMiljö kommunalförbund har den 6 april 2022 inkommit med årsredo-

visning för 2022.  

 

Bestämmelserna i kommunallagen gäller i tillämpliga delar i fråga om årsredo-

visningen och revision. Enligt kommunallagen skall kommunfullmäktige besluta 

om ansvarsfrihet skall beviljas eller vägras. 

 

Revisorerna tillstyrker i berättelse den 7 mars 2023 att ledamöterna i styrelsen 

beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret.  

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 107. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att årsredovisningen godkänns, samt 

 

att ledamöterna i styrelsen beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Härefter återinträder Peter Ristikartano (MP).  

 

 

 
_________ 

Exp till: VafabMiljö kommunalförbund 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 53 

 

Arbetsmiljöpolicy för Hallstahammars kommun t o m 2027     Dnr 193/23 

 

Nu gällande arbetsmiljöpolicy för Hallstahammars kommun är antagen av kom-

munfullmäktige den 18 maj 2017 § 156. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen anser att det är viktigt att vi som arbetsgivare är 

tydliga med att arbetsmiljöfrågorna är viktig strategisk fråga. Dels utifrån att god 

arbetsmiljö skapar förutsättningar för medarbetare att göra ett gott arbete och på 

så sätt uppnå verksamhetens mål, dels utifrån perspektivet att friska arbetsplatser, 

med låg sjukfrånvaro bidrar till att kommunen är en attraktiv arbetsgivare. 

Arbetsmiljöarbetet är ständigt pågående och därmed finns behov att regelbundet 

se över och revidera de styrdokument som finns då det gäller arbetsmiljö.  

 

Förvaltningen har arbetat fram förslag till ny arbetsmiljöpolicy. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 113. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att med upphävande av sitt beslut den 18 maj 2017 § 156 anta arbetsmiljöpolicy 

för Hallstahammars kommun t o m 2027 enligt en till ärendet hörande bilaga.  

 

 

 

_________ 
Exp till: Reglementspärmen 

 Samtliga nämnder 

 Kommunchefen 

 HR-chefen 
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KF § 54 

 

Ändrad tid för kommunfullmäktiges sammanträde i juni 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 maj 2023 § 118. 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att kommunfullmäktiges sammanträde den 15 juni 2023 flyttas till måndagen den 

19 juni 2023, klockan 13.15. 
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KF § 55 

 

Svar på interpellation av Anna Gunstad Bäckman (C) gällande tränings-

tider på Hallstahem Arena    Dnr 116/23 

 

Anna-Gunstad Bäckman (C) anför i en interpellation: ”Vi har mottagit samtal och 

frågor kring hur fördelningen av träningstider på Hallstahem Arenas konstgräs 

görs. En av Hallstahammars större fotbollsklubb anger att de upplever svårigheter 

att få tider pga andra mindre klubbar har inkommit med olika satsningar för sin 

klubb för att aktivera flera barn. Det i sig är självklart bra och det finns en för-

ståelse för att det finns en begränsad tid att träna på, men nu finns en upplevelse 

att viss ålderskategori som inte är en elitsatsning blir tyvärr bortträngda. Ska det 

inte finnas idrott för alla även om barnen/ungdomarna inte är i en elitsatsning? 

Idrott vet vi motverkar segregation och främjar inkluderande och integration.   

 

Mot bakgrund av detta ställer jag följande frågor: 

 

Hur görs fördelningen och prioriteringen på konstgräsplanen på Hallstahems 

Arena? 

 

Hur ser ordförande för Kultur och fritid på att vissa idrottsföreningar känner sig 

bortträngda, och vad avser ordf göra åt saken?” 

 

Kommunfullmäktige har beslutat att interpellationen ska besvaras vid dagens 

sammanträde. 

 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande anför i sitt svar att det i en interpellation 

har ställts två frågor till kultur- och fritidsnämndens ordförande som man önskar 

få besvarade. 

 

”Fråga 1: 

Hur görs fördelningen och prioriteringen på konstgräsplanen på Hallstahem 

Arena? 

 

Svar:  

Fördelningen av tider genomförs vid möte i oktober och inför vinter/vår då deltar 

samtliga fotbollsföreningar i kommunen. Mötet leds av föreningsbyråkonsulen-

ten. Under mötet lämnar föreningarna önskemål om tider och därefter skickas ett 

förslag ut från Föreningsbyrån till föreningarna som de får lämna synpunkter på. 

Efter denna process bokas sedan tiderna in. Alla fotbollsföreningar har hittills fått 

tider på Hallsta Arena. Det förekommer dock att föreningar fått tider som inte 

exakt överensstämmer med önskemålet. Är det fler än en förening som väljer 

samma tid så får barn och ungdomsföreningar förtur eftersom barn och unga är 

en politiskt prioriterad målgrupp. Oftast kommer dock föreningarna överens 

ändå. Tiderna gäller perioden nov-april. Under perioden mars-april är det i regel 

fullbokat på konstgräset. Under sommarperioden är det i regel enbart HSK och  
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Forts KF § 55 

 

möjligen Hallstahammars kultur- och idrottsförening som nyttjar Hallstahem 

Arena.  

 

Fråga 2: 

Hur ser ordförande för kultur och fritid på att vissa idrottsföreningar känner sig 

bortträngda, och vad avser ordförande göra åt saken? 

 

Svar: 

I dagsläget har varken förvaltningen eller kultur- och fritidsnämndens ordförande 

någon kännedom om att det finns en någon idrottsförening som skulle känna sig 

bortträngda från Hallsta Arena, om så skulle vara fallet är föreningen välkommen 

att ta kontakt med Föreningsbyrån och dess föreningsbyråkonsulent för att lösa 

frågan. Dock bör det poängteras att om flera föreningar har önskemål om samma 

tid kommer barn- och ungdomsföreningar även fortsättningsvis att prioriteras 

före vuxenföreningar. 
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KF § 56 

 

Svar på av interpellation av Anna Gunstad Bäckman (C) gällande bad-

platser i Hallstahammar   Dnr 138/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) anför i en interpellation: ”Många Hallstahammarbor 

vill svalka sig under sommaren. Men för att ta sig till en riktig sandstrand behö-

ver man åka ganska långt, vilket är onödigt då vi har fina vattendrag och till och 

med en liten sjö i form av Skantzsjön här i Hallstahammar.  

 

Längs Strömsholm kanal finns flera små bryggor och vikar som inofficiellt an-

vänds som badplatser av befolkningen. Dessa bryggor är ofta i undermåligt skick 

och samtliga saknar badstege. En badstege bör även finnas då tex fiskare eller 

andra besökare kan trilla ner i vattnet och säkert behöva komma upp. Det befolk-

ningen istället gör är att de sätter upp egna hemgjorda badstegar, vilket kan med-

föra en säkerhetsrisk då de sliter än mer på de redan slitna bryggorna. Många 

bryggor saknar även livboj och för att ännu öka säkerheten bör botten ses över 

och draggas på skräp. 

 

Vid den så kallade simstadion i slutet av Kanalvägen vi Hertiginnan Albertinas 

sluss är gräset så uppvuxet och illa skött att grannar i närområdet sköter om gräs-

klippning och röjning. Detta för att kunna njuta av solen och ett svalkande dopp. 

Att erbjuda säkra badplatser ökar livskvaliteten för befolkningen och gör Hallsta-

hammar som kommun mer attraktiv. 

 

Mot bakgrund av detta ställer Centerpartiet i Hallstahammar en interpellation till 

Kultur och Fritids ordförande. 

 

Vems är ansvaret är för underhåll av kanalens bryggor och gräsytor? 

 

Är underhållsplanen av dessa bryggor och gräsytor aktuell och följer den ansva-

riga denna plan?” 

 

Kommunfullmäktige har beslutat att interpellationen ska besvaras vid dagens 

sammanträde. 

 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande anför i sitt svar att det i en interpellation 

har ställts två frågor till kultur- och fritidsnämndens ordförande som man önskar 

få besvarade. 

 

”Fråga 1: 

Vems ansvaret är för underhåll av kanalens bryggor och gräsytor? 

 

Svar: Längs med Strömsholms kanal finns ett antal båtbryggor, kanotbryggor och 

upptagningsramper. Båtbryggor som ligger i anslutning till slussar ansvarar 

kanalbolaget för. Om kanalbåt/båtbryggor ligger utanför anslutning till slussar  
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Forts KF § 56  

 

ansvarar respektive kommun för dessa. Kanalbåtsbryggor uppförda för kanalbåtar 

och kommersiell trafik ansvarar kommunerna för.  Kanotbryggor och kanotram-

per intill slussområdet skötar Kanalbolaget om.  

Bryggan vid Åsby hotell ansvarar kommunen för, liksom Rexbryggan utanför 

gamla Smedjan vid Skantzen och Gästhamnen vid Skantzö bad och camping. 

 

Gräsklippning i slussmiljöerna samt slyröjning ansvarar kanalbolaget för. Mål-

sättning är att kanalbolaget ska hinna med att utföra detta en gång per år men det 

hinns inte alltid med att utföra detta åtagande. 

 

Fråga 2: 

Är underhållsplanen av dessa bryggor och gräsytor aktuell och följer den ansva-

riga denna plan? 

 

Svar: Underhållsplaner för såväl bryggor som gräsytor är aktuella. Utifrån till-

delad ekonomiska medel utför gata /Park-avdelningen underhållsarbeten på 

bryggor som kommunen ansvarar för. Undantaget är Gästhamnsbryggorna intill 

Skantzö Camping som underhålls av kultur- och fritidsförvaltningen.”  
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KF § 57 

 

Val till uppdrag inom Stiftelsen Ekomuseum Bergslagen 2023-2026    

Dnr 5/23 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till uppdrag inom Stiftelsen Ekomuseum Bergslagen 2023-2026 utse följande 

personer:  

 

Ledamot Ersättare 

 

Eleonor Zeidlitz (MP) Reijo Tarkka (V) 

 

Ombud Ersättare 

 

Ture Andersen (S) Rolf Hahre (S) 

 

Valberedare 

 

Vakant 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Stiftelsen Ekomuseum Bergslagen 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Kommunfullmäktige 2023-05-29 () 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

  

 

 

KF § 58 

 

Fyllnadsval av ersättare i barn- och utbildningsnämnden t o m den 31 

december 2026    Dnr 5/23 

 

Philip Jandovsky (M) anhåller i skrivelse den 6 april 2023 om att få bli entle-

digad från sitt uppdrag som ersättare i barn- och utbildningsnämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att entlediga Philip Jandovsky (M) från uppdraget som ersättare i barn- och ut-

bildningsnämnden, samt 

 

att som ersättare i barn- och utbildningsnämnden t o m den 31 december 2026 

efter Philip Jandovsky (M) utse Niklas Törnå (M). 
 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Barn- och utbildningsnämnden 
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KF § 59 

 

Entledigande av ledamot i kommunfullmäktige    Dnr 5/23 

 

Alexander Nyman (KD) anhåller i skrivelse om att få bli entledigad från sitt upp-

drag som ledamot i kommunfullmäktige. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att entlediga Alexander Nyman (KD) från uppdraget som ledamot i kommun-

fullmäktige, samt   

 

att hemställa hos länsstyrelsen om utseende av ny ledamot i kommunfullmäktige 

efter Alexander Nyman (KD). 

 

 

 
__________ 

Exp till: Länsstyrelsen i Västmanlands län  

 Nämndkansliet (2 ex) 

 Löneenheten 
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KF § 60 

 

Entledigande av ersättare i kommunfullmäktige    Dnr 5/23 

 

Ulrica Nyman (KD) anhåller i skrivelse om att få bli entledigad från sitt uppdrag 

som ersättare i kommunfullmäktige. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att entlediga Ulrica Nyman (KD) från uppdraget som ersättare i kommunfullmäk-

tige, samt   

 

att hemställa hos länsstyrelsen om utseende av ny ersättare i kommunfullmäktige 

efter Ulrica Nyman (KD). 

 

 

 
__________ 

Exp till: Länsstyrelsen i Västmanlands län  

 Nämndkansliet (2 ex) 

 Löneenheten 
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KF § 61 

 

Fyllnadsval av ersättare i social- och arbetsmarknadsnämnden t o m den 31 

december 2026    Dnr 5/23 

 

Gun-Britt Rydén (KD) anhåller i skrivelse den15 april 2023 om att få bli ent-

ledigad från sitt uppdrag som ersättare i social- och arbetsmarknadsnämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att entlediga Gun-Britt Rydén (KD) från uppdraget som ersättare i social- och 

arbetsmarknadsnämnden, samt 

 

att som ersättare i social- och arbetsmarknadsnämnden t o m den 31 december 

2026 efter Gun-Britt Rydén (KD) utse Carina Byhlin (KD). 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Social- och arbetsmarknadsnämnden 
 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 
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KF § 62 

 

Fyllnadsval av ledamot i äldrenämnden t o m den 31 december 2026 

 

Tommy Emterby (KD) har avlidit varför ny ledamot i äldrenämnden behöver ut-

ses. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att som ledamot i äldrenämnden t o m den 31 december 2026 efter Tommy 

Emterby (KD) utse Marina Dahlström (M). 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Äldrenämnden 
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KF § 63  

 

Fyllnadsval av ledamot i kommunstyrelsen t o m den 31 december 2026 

Dnr 5/23 

 

Tommy Emterby (KD) har avlidit varför ny ledamot i kommunstyrelsen behöver 

utses. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att som ledamot i kommunstyrelsen t o m den 31 december 2026 efter Tommy 

Emterby (KD) utse Mikael Ovesson (KD).  

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Kommunstyrelsen 
 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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KF § 64  

 

Fyllnadsval av ersättare i Västmanlands kommuners förbundsmöten t o m 

ordinarie förbundsmöte 2027    Dnr 5/23 

 

Tommy Emterby (KD) har avlidit varför ny ersättare i Västmanlands kommuners 

förbundsmöten behöver utses. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att som ersättare i Västmanlands kommuners förbundsmöten t o m den ordinarie 

förbundsmöte 2027 efter Tommy Emterby (KD) utse Eva Nyman (KD). 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Västmanlands kommuner 
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KF § 65 

 

Val till uppdrag i regionens samverkansgrupp Hälsa 2023 -2026 

Dnr 5/23 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till uppdrag i regionens samverkansgrupp Hälsa t o m 31 december 2026 utse 

 

Ledamot    Ersättare 

 

Camilla Härdevik (V)   Reijo Tarkka (V) 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Region Västmanland 
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KF § 66 

 

Val till uppdrag regionens samverkansgrupp Kompetensförsörjning 2023 -

2026    Dnr 5/23 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till uppdrag i regionens samverkansgrupp Kompetensförsörjning t o m 31 

december 2026 utse 

 

Ledamot    Ersättare 

 

Jenny Hödefors (S)   Sigurd Synnergård (L) 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Region Västmanland 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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KF § 67 

 

Val till uppdrag regionens samverkansgrupp Nära Vård 2023 -2026 

Dnr 5/23 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till uppdrag i regionens samverkansgrupp Nära Vård t o m 31 december 2026 

utse 

 

Ledamot    Ersättare 

 

Ingvor Regnemer (S)   Rolf Korsbäck (S) 

 

 

 
_________ 

Exp till: Samtliga valda 

 Nämndkansliet 

 Löneenheten 

 Region Västmanland 
 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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KF § 68 

 

Fyllnadsval av ersättare till uppdrag Samordningsförbund Västmanland 

och interimsstyrelsen i Norra Västmanlands samordningsförbund t o m 31 

december 2023    Dnr 5/23 

 

Samordningsförbundet i Västmanland har uppmärksamt kommunerna om att 

även ersättare i förbundets styrelse måste sitta i fullmäktige. Camilla Härdevik 

(V), som tidigare utsetts av fullmäktige, sitter inte i fullmäktige varför ny ersät-

tare behöver utses 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att som ersättare i Samordningsförbund Västmanland och interimsstyrelsen i 

Norra Västmanlands samordningsförbund t o m 31 december 2023 utse Rolf 

Korsbäck (S). 

 

 

 
__________ 

Exp till:  Samtliga valda 

 Nämndkansliet  

 Löneenheten 

 Samordningsförbund Västmanland 
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KF § 69 

 

Anmälan av motion från Sari Janssen (SD) och Carylon Karlsson (SD) 

gällande utskick av presentationer innan möten    Dnr 249/23 

 

Sari Janssen (SD) och Carylon Karlsson (SD) anför i en motion: ”Som det är idag 

skickas det är väldigt sällan ut presentationer i förhand eller efterhand. Det gör att 

man många gånger kommer på i efterhand frågor och funderingar som hade varit 

bättre att få svar på under mötet. När man i efterhand ska arbeta med de punkter 

som behandlats på möten blir det svårt när man måste ta fakta ur minnet i stället 

för att kunna återse dem direkt från presentationerna. För att vi ska få ett levande 

debattklimat måste alla partier få bra förutsättningar till att komma pålästa till 

möten. Man ska kunna förbereda sig i god tid på de ämnen som kommer upp i 

både fullmäktige och nämnder. Vi i Sverigedemokraterna anser att de presenta-

tioner som visas på möten bör vara inlagda redan innan möten i Netpublicator, så 

som Power Point presentationer mm. 

 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

-Att presentationer publiceras i Netpublicator i samband resterande möteshand-

lingar innan möten. 

-Att det i presentationernas sparade namn även står vem som föredragit dem.”  
 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att motionen får framställas föreslås att 

motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 70 

 

Anmälan av motion från Anna Gunstad Bäckman (C) gällande mäns våld 

mot kvinnor    Dnr 251/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) anför i en motion: ”Det dödliga våldet mot kvinnor 

har den senaste tiden aktualiserats och det står klart att krafttag måste vidtas för 

att förhindra att flera kvinnor mördas till följd av våld i nära relation. År 2021 

anmäldes 38 700 fall av misshandel där den utsatta var bekant med gärningsper-

sonen. För anmälda misshandelsbrott mot vuxna kvinnor 2021 begicks brottet av 

en bekant person i 81 procent av fallen. Under 2021 konstaterades 19 fall av död-

ligt våld där offer och förövare hade en parrelation. Vi vet även att det är ett stort 

mörkertal där barn far mycket illa med att bli vittne om våld i nära relationer och 

även mörkertal där de själva blir utsatta. Trots att omfattande insatser och resur-

ser har tillkommit genom åren återstår samma problem, samma berättelser från 

våldsutsatta kvinnor och barn och därtill en ökning av antalet kvinnor som mör-

das av sin partner, vanligtvis en man. Hallstahammar är en av kommunerna där 

kvinnor känner sig otryggast enligt senaste trygghetsundersökningar. Den far-

ligaste platsen för kvinnor är hemmet. Att vi vet att det finns ett utbrett problem 

gällande mäns våld mot kvinnor är inget som någon borde tvivla på. Med en 

nollvision och handlingsplan går det att förhindra att mord begås och att våldet 

upptäcks på ett tidigt stadie, samt förebyggs. Detta ligger i linje med jämställd-

hetsmålen i Agenda 2030 och specifikt för Centerpartiet och Centerkvinnornas 

jämställdhetspolitiska mål. 

 

Mot bakgrund av detta yrkar jag kommunfullmäktige besluta att: 

 

Uppdra till berörd nämnd och förvaltning att göra en kartläggning av hur utbrett 

mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer är i Hallstahammars kommun. 

 

Att en nollvision tas fram gällande mäns våld mot kvinnor och våld i nära rela-

tioner.  

 

Att en handlingsplan upprättas för att nå nollvisionen där det förebyggande arbete 

mot mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer framgår tydligt och 

konkreta förslag på åtgärder.”  

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att motionen får framställas föreslås att 

motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

https://bra.se/statistik/statistik-utifran-brottstyper/hot-och-trakasserier.html
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KF § 71 

 

Anmälan av interpellation från Anna Gunstad Bäckman (C) och Anderas 

Johannesson (C) gällande lokal energiproduktion   Dnr 252/22 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anderas Johannesson (C) anför i en interpella-

tion den 26 maj 2023: ”Sverige är i stort behov av att bygga ut sin elproduktion. 

Enligt Energimyndigheten beräknas Sveriges elförbrukning mer än fördubblas till 

2050. För att klara denna utmaning behövs en mix av olika kraftslag. Exempelvis 

kommer vattenkraft, batterilagring och kärnkraft förbli viktiga för att Sverige ska 

ha en planerbar källa till el för att kunna hantera förändringar i vindhastighet och 

soltimmar. Utifrån kostnader för både utbyggnad och produktion, samt utifrån 

hur lång tid det tar att planera och uppföra olika typer av kraftverk så står det 

dock klart att den största delen av utbyggnaden kommer att komma från vindkraft 

på land och till havs samt solkraft.  
Tyvärr går denna utbyggnad inte fort nog, enligt en rapport från Svensk vind-

energi stoppades 8 av 10 ansökningar att bygga vindkraftverk av svenska kom-

muner. Samtidigt har det under de senaste åren gång på gång rapporterats om hur 

stora solcellsprojekt stoppas av länsstyrelser. Effekterna av en för långsam ut-

byggnad av ny energi är mycket skadlig för Sverige på sikt och redan i nutid en 

begynnande utmaning för våra industrier och jobbtillfällen. Svenskt Näringsliv 

har uppmärksammat problemet i samband med sitt startprogram för mer vindkraft 

i Sverige, de skriver att:   
’Näringslivets elektrifiering och klimatomställning kräver ny fossilfri kraft till 

konkurrenskraftiga priser. Det behövs mer av alla fossilfria kraftslag för att klara 

elektrifieringen, och landbaserad vindkraft är den energiproduktion som kan 

komma på plats på kortast tid. Även havsbaserad vindkraft utvecklas snabbt och 

har potential att göra stor skillnad för näringslivets energiförsörjning. Men hind-

ren för ny vindkraft har hopat sig under senare år, och nu riskerar utbyggnaden av 

vindkraften att avstanna samtidigt som behoven och priserna väntas öka.’ 

 

Den 5 juni är det Världsmiljödagen, en temadag som instiftades efter FN:s miljö-

vårdskonferens i Stockholm 1972. Miljöfrågorna och energifrågorna är tätt sam-

manlänkade. Det är mycket viktigt att vi i Hallstahammar är en del av lösningen 

på Sveriges energi- och klimatkriser, snarare än en del av problemet.  

Med anledning av ovanstående frågar vi:  

 

- Vad gör Hallstahammars kommun för att säkerställa att utbyggnad av 

lokal energiproduktion är så enkel som möjligt?  

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att interpellationen får framställas föreslås att 

interpellationen får tas upp för besvarande vid kommunfullmäktiges nästa sam-

manträde. 

 

 

 

https://svenskvindenergi.org/rapporter/utbyggd-vindkraft-avgorande-for-industrins-konkurrenskraft
https://svenskvindenergi.org/rapporter/utbyggd-vindkraft-avgorande-for-industrins-konkurrenskraft
https://www.svensktnaringsliv.se/sakomraden/hallbarhet-miljo-och-energi/startprogram-for-mer-vindkraft-i-sverige_1197237.html
https://www.svensktnaringsliv.se/sakomraden/hallbarhet-miljo-och-energi/startprogram-for-mer-vindkraft-i-sverige_1197237.html
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Forts KF § 71 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen skall tas upp för besvarande vid kommunfullmäktiges nästa 

sammanträde. 
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KF § 72 

 

Fråga från Anna Gunstad Bäckman (C) gällande fullstor idrottshall    

Dnr 253/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) ställer följande fråga ”Under förra mandatperioden 

gjordes en utredning om hur mycket en fullstor idrottshall skulle kosta och vart 

den skulle vara lämplig att bygga. 

 

Dåvarande Kultur- och fritidsnämnden samt förvaltningen hade dialoger med 

föreningar och hade då ett förslag på att den skulle ev uppföras i Nibbleområdet. 

 

Därav vill jag ställa följande fråga: 

 

Kan nuvarande majoriteten och ordförande för Kultur och Fritid lova att det blir 

en fullstor idrottshall inom denna mandatperiod?” 

 

Kultur- och fritidsnämndens ordförande anför i sitt svar att en förstudie kommer 

att blir klar under sommaren men att det kommer att det inte kommer att bli 

någon fullstor idrottshall inom mandatperioden. 
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KF § 73 

 

Anmälan av interpellation av Claes Gustavsson (-), Eva Björklind (-) och 

Therese Eriksson (-) gällande koppeltvång för hundar    Dnr 264/65 

 

Claes Gustavsson (-), Eva Björklind (-) och Therese Eriksson (-) anför i en inter-

pellation ”Många Hallstahammarbor känner sig otrygga pga lösspringande 

hundar, både för sig själva och för deras egna hundar. 

Hallstahammars kommun har svårtolkade bestämmelser hur och var koppeltvång 

gäller. 

 

Hallstahem har tydliga regler vad som gäller inom deras ansvarsområden. Bra om 

kommunen kunde vara lika tydliga i sina föreskrifter. 

 

Mot bakgrund av detta ställer vi i Kommunfullmäktige en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande om vart i kommunen koppeltvång råder. 

Anser vidare att det borde gälla överallt inom framförallt tättbebyggt område.” 

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att interpellationen får framställas föreslås att 

interpellationen får tas upp för besvarande vid kommunfullmäktiges nästa sam-

manträde. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen skall tas upp för besvarande vid kommunfullmäktiges nästa 

sammanträde. 
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KF § 74 

 

Anmälan av motion av Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders 

Johannesson (C) gällande bättre bemötande av företag   Dnr 259/23 

 

Anna Gunstad Bäckman (C) och Anders Johannesson (C) anför i en motion; 

”Hallstahammars kommun är en dynamisk och blomstrande plats där företag och 

näringsliv spelar en avgörande roll för samhällets utveckling. För att upprätthålla 

en stark och livskraftig näringslivsmiljö är det av yttersta vikt att kommunen till-

handahåller en utmärkt nivå av service och bemötande gentemot företag. Det har 

framkommit att vissa företag i Hallstahammars kommun har upplevt utmaningar 

och svårigheter i sin kommunikation och interaktion med kommunens myndig-

heter och tjänstemän. Detta kan leda till frustration och förseningar i företagens 

verksamhet och tillväxt. När företagen i Svenskt Näringslivs ranking 2023 priori-

terar de viktigaste delarna för att förbättra företagsklimatet i Hallstahammar lyfts 

utöver bättre dialog mellan kommunen och företagen även lägre kommunala av-

gifter och bättre förståelse för företagande. Endast 56,4 % av företagarna anser att 

företagsklimatet i kommunen är bra. I SKR:s kvalitetsmätning av kommunernas 

myndighetsutövning (SKR, 2023) har det sammantagna omdömet av kommu-

nerna ökat något medan Hallstahammar återfinns på en femte plats från slutet 

bland de 196 bedömda kommunerna.  

 

För att säkerställa att Hallstahammars kommun är en attraktiv plats för före-

tagande och investeringar är det av yttersta vikt att se över och förbättra be-

mötandet av våra företag. Med anledning av ovanstående yrkar vi kommunfull-

mäktige besluta att:  

- kommunen bör se till att dess tjänstemän och anställda som interagerar 

med företag är välutbildade och har tillräcklig kompetens för att ge snabb 

och korrekt information och stöd till företagen. Utbildning kan omfatta 

områden som kommunikation, förståelse för företagens behov och en 

proaktiv inställning till att lösa problem och frågor. 

- kommunen bör sträva efter att ha en enhetlig och tillgänglig kommunika-

tion med företag. Det kan inkludera att tillhandahålla tydliga och lätt-

förståeliga riktlinjer och kontaktuppgifter för att underlätta företagens 

interaktion med kommunen. Ett centralt kontaktpunktssystem kan skapas 

för att förenkla och snabba upp kommunikationsprocessen. 

- kommunen bör arbeta för att förbättra ärendehanteringsprocessen för före-

tag. Detta kan innefatta att etablera tidsramar för att besvara företagens 

förfrågningar, ärenden och tillståndsansökningar. Genom att införa trans-

parenta och effektiva ärendehanteringsrutiner kan kommunen minska 

onödiga förseningar och underlätta företagens verksamhet. 

Centerpartiet har tidigare uppmanat kommunen att arbeta i en lärande process i 

interaktion med företagen. Genom att upprätthålla en öppen och konstruktiv dia-

log kan kommunen bättre förstå företagen samtidigt som företagen bättre förstår 

kommunen och de beslut som kan behöva fattas. En bra grund för detta är den så 

kallade Rättvik modellen. 
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Forts KF § 74 

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att motionen får framställas föreslås att 

motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 75 

 

Anmälan av motion av Anders Johannesson (C) och Stieg Andersson (M) 

gällande utveckling av Strömsholms kanal för turism och transporter     

Dnr 265/23 

 

Anders Johannesson (C) och Stieg Andersson () anför i en motion: ”Ströms-

holms kanal är en unik och historiskt viktig vattenväg som löper genom Hallsta-

hammars kommun. Kanalen har en rik arvskultur och potential att bidra till både 

turism och andra transporter i regionen. Genom att investera i utvecklingen av 

Strömsholms kanal kan vi främja lokal ekonomi, skapa sysselsättning och samti-

digt bevara vår historiska och natursköna miljö. Därför föreslår vi att Hallsta-

hammars kommun genom sitt delägarskap av kanalbolaget aktivt engagerar 

kanalbolaget att utveckla och främja användningen av Strömsholms kanal för 

turism och undersöka moderna möjligheter att använda kanalen för transporter. 

 

Vi föreslår att kanalbolaget ges uppdrag… 

• att genomföra en uttömmande analys för att bedöma den nuvarande sta-

tusen och potentialen för Strömsholms kanal som en turistattraktion och 

för andra transporter. Analysen bör omfatta en bedömning av kanalens 

tekniska tillstånd samt av marknadsmöjligheter för turism och andra 

transporter i kanalen. 

• att behovet av nödvändiga renoverings- och underhållsåtgärder analyseras 

professionellt för att säkerställa kanalens fortsatta användbarhet och 

säkerhet för både turism och andra transporter. Det kan innefatta repara-

tioner av slussar, broar, kanalbankar och andra infrastrukturelement som 

behöver åtgärdas. 

• att bolaget bör samarbeta med turistnäringen, researrangörer och andra 

relevanta intressenter för att utveckla och marknadsföra turistaktiviteter 

längs Strömsholms kanal. Det kan inkludera guidade båtturer, hyrbåtar, 

vandringar, cykelturer och evenemang som främjar kanalens historia, kul-

tur och natursköna omgivningar. Turismen kan generera sysselsättning, 

öka besöksantalet i regionen och ge lokalbefolkningen möjlighet att dra 

nytta av kanalens potential som en attraktion. 

• att kanalbolaget undersöker möjligheter att främja kommersiell verksam-

het och transporter längs Strömsholms kanal som s.k. inre vattenväg för 

att transportera gods och varor. En ökad användning av kanalen för kom-

mersiella ändamål kan bidra till att minska vägtrafikens belastning och 

miljöpåverkan” 

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att motionen får framställas föreslås att 

motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 76 

 

Fyllnadsval av ersättare i äldrenämnden t o m den 31 december 2026    

Dnr 5/23 

 

Marina Dahlström (M) anhåller i skrivelse den27 maj 2023 om att få bli ent-

ledigad från sitt uppdrag som ersättare i äldrenämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att entlediga Marina Dahlström (M) från uppdraget som ersättare i äldre-

nämnden, samt 

 

att som ersättare i äldrenämnden t o m den 31 december 2026 efter Marina 

Dahlström (M) utse Gun-Britt Rydén (KD). 

 

 

 
__________ 

Exp till:  Samtliga valda 

 Nämndkansliet  

 Löneenheten 

 Samordningsförbund Västmanland 
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KF § 77 

 

Anmälan av interpellation av Jenny Landernäs (M) gällande mjölk i kom-

munens skolor    Dnr 261/23 

 

Jenny Landernäs (M) anför i en interpellation: ”Vi tar del av information om att 

Hallstahammars kommun slutar servera mjölk i skolorna på fredagar av bespa-

ringsskäl. Det låter anmärkningsvärt och som ett populistiskt utspel. 

 

Med anledning av det ställer jag följande frågor till Barn- och utbildningsnämn-

dens ordförande? 

 

Stämmer det att mjölken tas bort på grund av ekonomiska skäl? 

Hur mycket sparar kommunen in med en mjölkfri dag i veckan? 

Anser Barn- och utbildningsnämndens ordförande att det verkligen inte finns 

något annat att spara på i  

- alt1 nämndens budget på närmare 463 miljoner kronor eller 

- alt2 kommunens budget på mer än en miljard kronor?” 

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att interpellationen får framställas föreslås att 

interpellationen får tas upp för besvarande vid kommunfullmäktiges nästa sam-

manträde. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen skall tas upp för besvarande vid kommunfullmäktiges nästa 

sammanträde. 
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KF § 78 

 

Anmälan av motion av Jenny Landernäs (M) och Hans Strandlund (M) 

gällande kommunens externa åtaganden    Dnr  

 

Jenny Landernäs (M) och Hans Strandlund (M) anför i en motion: ”Hallstaham-

mar är en förhållandevis liten kommun där samverkan med andra är nödvändig. 

Dock så är vi också en förhållandevis liten kommun och har begränsade resurser, 

både ekonomiska men främst personella för att kunna hantera medlemskap och 

åtaganden i externa organisationer. 

Det är mycket tuffa tider och kommunen måste vända på varje skattekrona så väl 

som på varje arbetad tjänstemannatimme.  

Vi är med ett stort antal externa organisationer, enligt uppgift rör det sig om långt 

över 20 organisationer. Flera av dem är helt nödvändiga medan andra kanske är 

mer av karaktären nice to have, snarare än need to have.  

I de organisationer vi är medlem i/har ett åtagande i anser vi att vi ska ha ett ut-

talat mål och mening med vårt åtagande. Vi ska också avsätta adekvata resurser 

för att Hallstahammars skattebetalare ska få utväxling för de resurser vi avsätter.  

 

Med anledning av ovanstående yrkar vi på  

Att kommunen redovisar alla externa åtaganden och kostnad för respektive 

åtagande 

Att kommunen redovisar vilken nytta kommunens skattebetalare får genom och 

inom respektive åtagande 

Att fullmäktige tillställs sammanställningen för möjligt ställningstagande om 

utträde eller inte” 

 

Sedan kommunfullmäktige beslutat att motionen får framställas föreslås att 

motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 


